
Ompröva kommunalt VA Västernäs Uppnäs Östernäs 

Vi fick ingen chans att yttra oss innan beslut togs år 2020 därav vill vi att 
ni omprövar ert beslut att göra Västernäs till ett verksamhetsområde då 
priset inte är försvarbart mot miljönyttan och kostnaden för enskilda 
fastighetsägare. Ni ansluter inte hela Västernäs by utan de strandnära 
fastigheterna utmed Vretaviken hoppar ni över vilket inte verkar stämma 
med miljötänket och likhetsprincipen.  

Det finns idag andra alternativ tex minireningsverk med motsvarande 
rening till en betydligt lägre kostnad för oss fastighetsägare och 
kommunen. Alla fastigheter kan därmed uppgradera sina 
avloppsanläggningar till en rimlig kostnad där det inte behöver grävas 
och sprängas i området. Det är också en snabbare och mer flexibel 
lösning. Därför vill vi gärna bli ett pilotprojekt med minireningsverk som 
kan utvärderas och kanske bli ett komplement till kommunal VA 
anslutning. 

Priset för ert VA alternativ är inte skäligt för oss fastighetsägare eller 
kommunens skattebetalare.  

Vid överbelastning i det kommunala avloppsnätet bräddas det idag ut i 
havet och diken vilket skulle minimeras med enskilda minireningsverk. 

Sårbarheten ökar vid storskaliga avloppsanläggningar och 
dricksvattenförsörjning tex vid pandemi, krig, cyberattacker och 
strömavbrott. Kan bli svårt att få kemikalier till rening och bibehålla god 
vattenkvalitet.  

Våra byar riskerar att bli fritidshusområden i stället för att bevara en 
levande skärgård året om. Vilket medför mindre skatteintäkter för 
kommunen och en äldre befolkning med stora vård och omsorgsbehov. 

Eftersom priset för VA anslutning har eskalerat och fortsätter stiga så 
borde de ansvariga i projektet lyfta upp frågan och utvärdera andra 
lösningar. Det kan inte vara meningen att när kommunen inser att 
tidigare projekt ej klarat kalkylen så skall efterkommande anslutningar få 
ta dessa kostnader, det rimmar inte med likhetsprincipen. 

Projektet borde stoppas! 

 


